
Protokół Nr 55/2021 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki, 

Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 15 października 2021 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji z dnia 14.06.2021 r., 13.07.2021 r. 

4. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021– 2036 

2) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej, ustalenia jej stawki, zarządzenia 

poboru w drodze inkasa, określenia terminów płatności i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Gołdap oraz 

określenia wysokości dziennych stawek opłaty uzdrowiskowej  

5) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

6) określenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych 

7) przyjęcia Programu współpracy Gminy Gołdap z organizacjami pozarządowymi oraz  

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2022 

5. Omówienie opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych 

6. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani Wioletta 

Anuszkiewicz. 

Powitała członków komisji, pracowników Urzędu i przybyłych gości. 

 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła porządek posiedzenia.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek 

zgłosiła prośbę o zmianę porządku poprzez dodanie w pkt 4 podpunktu 8) projektu uchwały zmieniająca uchwałę 

w sprawie wprowadzenia zarządzenia poboru opłaty uzdrowiskowej w drodze inkasa oraz określenia inkasentów 

i wysokości wynagrodzenia inkaso. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie zgłoszony poprzez dodanie  

w pkt 4 podpunktu 8) projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia zarządzenia poboru opłaty 

uzdrowiskowej w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia inkaso i tym samym 

zmianę porządku posiedzenia. 

 

 W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły zaproponowany wniosek: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

Do pkt 3 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zapytała, czy są uwagi do przedłożonych projektów 

protokołów z dnia 14.06.2021 r. oraz 13.07.2021 r. 

Do protokołów uwag nie zgłoszono. 



Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie przyjęcie protokołów  

z posiedzenia Komisji z dnia 14.06.2021 r. i 13.07.2021 r.  

 

W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły protokoły : 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

Do pkt 3 

1) i 2) 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekty uchwał w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021– 2036 oraz wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy Gołdap w 2021 roku. 

 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że w przedkładanym projekcie uchwały proponuje się 

zmiany w planie dochodów w rozdziale „Ochotnicze straże pożarne” zwiększa się plan dochodów o kwotę 

5.000,00 zł w związku z otrzymanymi środkami od Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie  

z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej - zakup sprzętu ratowniczego 

dla OSP Dunajek. W rozdziale „Wpływy z podatku rolnego, leśnego, od czynności cywilnoprawnych, podatków 

i opłat lokalnych od osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych” dokonuje się zwiększenia w planie 

dochodów o kwotę 30.000,00 zł urealniając plan dochodów do wykonania w tym rozdziale. W rozdziale 

„Wpływy z podatku rolnego, leśnego, od czynności cywilnoprawnych, podatków i opłat lokalnych od osób 

fizycznych” dokonuje się zwiększenia w planie dochodów o kwotę 100.000,00 zł urealniając plan dochodów  

do wykonania w tym rozdziale. W rozdziale „Domy pomocy społecznej”, w rozdziale  „Zasiłki okresowe, celowe 

i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe”, w rozdziale „Ośrodki pomocy 

społecznej”, w rozdziale „Jednostki specjalistycznego poradnictwa, mieszkania chronione i ośrodki interwencji 

kryzysowej” oraz w rozdziale „ Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze” na wniosek Dyrektora 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Gołdapi dokonuje się zwiększenia w planie dochodów o łączną kwotę 87.779,00 

zł - urealniając wykonane dochody w tych rozdziałach. Plan dochodów zwiększa się per saldo o kwotę 

222.779,00 zł. Proponuje się zmiany w planie wydatków w rozdziale „Drogi publiczne gminne” , w rozdziale 

"Gospodarka odpadami komunalnymi" w rozdziale "Oświetlenie ulic, placów i dróg" oraz w rozdziale "Pozostała 

działalność", na wniosek Kierownika Wydziału WIK dokonuje się przesunięć między rozdziałami  

i §§ dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb Sołectwa Galwiecie ( kwota 12.000,00 zł), Sołectwa Pietraszki 

( kwota 3.200,00 zł), Sołectwa Pogorzel ( kwota 1.808,85 zł oraz zwiększa się plan wydatków o kwotę 130.000,00 

zł z przeznaczeniem na utrzymanie dróg – źródłem pokrycia są dochody własne Gminy Gołdap ( rozdział 75616, 

75615). W rozdziale „Szkoły podstawowe” , w rozdziale "Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych"  

w rozdziale "Przedszkola" oraz w rozdziale "Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli", w rozdziale „Stołówki 

szkolne i przedszkolne”, w rozdziale „Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki  

i metod pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych”, w rozdziale „Świetlice szkolne”, w rozdziale 

„Wczesne wspomaganie dziecka” w rozdziale „Pozostała działalność” na Wniosek: Dyrektora Szkoły 

Podstawowej Nr 1 w Gołdapi ( zwiększenie o kwotę 414.847,06 zł), Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 2  

w Gołdapi ( zwiększenie o kwotę 556.331,00 zł), Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 3 w Gołdapi ( zwiększenie 

o kwotę 870.046,00 zł), Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 5 w Gołdapi (zwiększenie o kwotę 98.000,00 zł), 

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Pogorzeli ( zwiększenie o kwotę 147.102,41 zł), Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Grabowie ( zwiększenie o kwotę 323.659,00 zł) dokonuje się przesunięć między rozdziałami  

i §§ oraz zwiększa się plan wydatków o łączna kwotę 2.387.674,10 zł z przeznaczeniem na wynagrodzenia  

i pochodne oraz dostosowanie szkół do rzeczywistych potrzeb. Źródłem pokrycia są wolne środki z lat ubiegłych. 

W rozdziale „Domy pomocy społecznej”, w rozdziale „Ośrodki wsparcia” w rozdziale „Ośrodki pomocy 

społecznej”, w rozdziale „Dodatki mieszkaniowe” oraz w rozdziale „ Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze”; „Rodziny zastępcze” na wniosek Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Gołdapi dokonuje się 

zwiększenia w planie wydatków o łączną kwotę 87.779,00 zł – zrealizowanie potrzeb jednostki, zwiększenie 

spowodowane jest wzrostem kosztów za utrzymanie podopiecznych w DPS-ie, zwiększenie świadczeń dodatku 

mieszkaniowego oraz zwiększenie ilości dzieci w rodzinach zastępczych. Źródłem pokrycia są uzyskane dochody 

własne gminy. W rozdziale „Pozostała działalność”, w rozdziale „Obiekty sportowe” na wniosek Dyrektora 

Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gołdapi dokonuje się przesunięć między rozdziałami i §§ wprowadzając zakup 

inwestycyjny: „Zakup szafek – basen OSIR”- w kwocie 98.000,00 zł. Źródłem pokrycia są środki własne 



jednostki, wygospodarowane w ramach obowiązującego planu finansowego. Plan wydatków zwiększa się per 

saldo o kwotę 2.610.453,10 zł. Plan dochodów zwiększa się o kwotę 222.779,00 zł i po zmianach wynosi 

115.631.922,18 zł. Plan wydatków zwiększa się o kwotę 2.610.453,10 zł i po zmianach wynosi 126.982.088,29 

zł. Dokonuje się zmniejszenie dochodów poprzez obligacje w wysokości 1.000.000,00 zł i tym samym zwiększa 

się o ta kwotę wolne środki. Deficyt budżetu po zmianach 11.350.166,11 zł. Przychody budżetu wynoszą 

14.822.014,11 zł. Rozchody budżetu wynoszą 3.471.848,00 zł. 

 

 Członek Komisji Pan Marian Mioduszewski powiedział, że obligacje w wysokości 1.000.000,00 zł zostaną 

jako wolne środki.  

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że tak. 

 Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, skąd wynikają takie dysproporcje kwotowe między szkołami. 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że są to potrzeby jednostek oświatowych – 

wynagrodzenia, wypracowane godziny. Szkoły zadeklarowały do 10% oszczędności, które zostały zrealizowane 

a przy rozliczeniach dyrektorzy zgłosiły wnioski o dodatkowe środki. 

 Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy na pewno były wprowadzone programy oszczędnościowe.  

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że dysproporcje zależą również od wielkości szkół. Urząd 

przygląda się wydatkom na oświatę, gdyż są one o wiele wyższe niż innych samorządów.  

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że subwencja oświatowa pokrywa 50% potrzeb w 

jednostkach oświatowych. W następnym roku subwencja będzie wyższa tylko o 300.000,00 zł. Trzeba wziąć pod 

uwagę wstępne zapowiedzi  planowanych podwyżek w następnym roku dla nauczycieli. 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że Komisja Oświaty zwracała uwagę przy 

projekcie budżetu na niski plan na wydatki oświatowe. 

 Członek Komisji Pani Monika Wałejko powiedziała, że budżet na oświatę w tamtym roku był 

niedoszacowany. Planując budżet na następny rok trzeba głębiej się temu przyjrzeć.  

 Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy gmina zrealizuje zapłatę za budowę Zakładu Przyrodoleczniczego, 

bo nie widać tego w przedłożonym projekcie uchwały. Czy gmina pójdzie na drogę procesową. 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że wydatek inwestycyjny na budowę Zakładu 

Przyrodoleczniczego jest w budżecie od 2017 r.  

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że jak będzie informacja o dobrze wykonanych pracach to 

zostanie zapłacone. Są ekspertyzy, wykonawca musi nanieść poprawki.  

 Radny Pan Andrzej Tobolski odpowiedział, że nie jest organem wykonawczym gminy, nie zna finansów, nie 

jest burmistrzem i chce, by burmistrz odpowiedział rzetelnie na zadane pytanie. Wpłynęło od wykonawcy 

wezwanie do zapłaty na kwotę 5,5 mln zł. Dodał, że będzie również pytał o zwrot pieniędzy za szkolenia 

urzędników do rad nadzorczych, gdyż wg radnego jest to kradzież pieniędzy publicznych. 

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że jeżeli radny uważa, że zasadnym jest zwrócenie danych 

środków to niech złoży wniosek na piśmie z uzasadnieniem prawnym.  

 Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy nienależnie wydane pieniądze za szkolenie na własne potrzeby, dla 

4 urzędników w tym burmistrza, zostaną zwrócone do budżetu gminy, gdyż wg radnego jest to kradzież 

publicznych pieniędzy w białych rękawiczkach i złoży w tej sprawie wniosek na sesji.  

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że jak radny ma ochotę to niech składa wnioski. 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz przerwała dyskusję. Dodała, by radny złożył pytania na 

piśmie a burmistrz na nie odpowiedział. 

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, by zapisać w protokole wskazanie radnego o kradzieży. 

 Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że w jego ocenie jest to kradzież publicznych pieniędzy i tak będzie 

to nazywał.  

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021– 2036. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku. 

 



W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

2) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały zmieniająca uchwałę  

w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej, ustalenia jej stawki, zarządzenia poboru w drodze inkasa, określenia 

terminów płatności i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

  

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że w przedłożonym projekcie uchwały ustala się dzienną 

stawkę opłaty miejscowej w wysokości 2,50 zł od jednej osoby za każdą rozpoczętą dobę pobytu. 

 

 Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy jest to maksymalna stawka. 

 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, zgodnie z obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia  

22 lipca 2021 roku w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 2022 stawka 

opłaty miejscowej nie może przekroczyć 2,50 zł dziennie. 

 

 Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, by radni zaprzestali popierania maksymalnych stawek.  

 

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że gmina ma coraz większe wydatki ze względu na wzrost 

cen jak i wydatków tj. prąd, płace. 

 

 Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że gmina wniosła do Urzędu Marszałkowskiego wniosek o 

wydłużenie terminu wykonania budowy Zakładu Przyrodoleczniczego do końca 2023 r. co niesie za sobą kolejne 

koszty. Nie wiadomo również, czy sprawa nie zakończy się w sądzie.  

 

 Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że radny doskonale zdaje sobie sprawę, że w dużej części 

ponosi winę za sytuację jaka jest z Zakładem Przyrodoleczniczym. Postępowanie radnego w postaci 

zawiadomień, poczynań radnego przyczyniły się do tego, że gmina będzie ponosić straty. Są przygotowywane 

ekspertyzy z którymi radny może się zapoznać.  

 

 Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, by zaprotokołować, że burmistrz powiedział, że to radnego wina.  

 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, by zapisać w protokole.  

 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że dochody gminy są to w dużej części dochody własne tj. 

podatki i opłaty. Jednostka samorządowa nie jest działalnością gospodarczą.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca 

uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej, ustalenia jej stawki, zarządzenia poboru w drodze inkasa, 

określenia terminów płatności i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

4) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały zmieniająca uchwałę  

w sprawie wprowadzenia opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Gołdap oraz określenia wysokości dziennych 

stawek opłaty uzdrowiskowej.  

 



Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że w przedłożonym projekcie uchwały ustala się dzienną 

stawkę opłaty uzdrowiskowej w wysokości 4,83 zł.  

 

Członek Komisji Pan Marian Mioduszewski zapytał, o ile wzrośnie opłata. 

 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że o 17 groszy. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca 

uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Gołdap oraz określenia wysokości 

dziennych stawek opłaty uzdrowiskowej  

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

5) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że Rada Miejska w Gołdapi corocznie ustala wysokość 

podatku od nieruchomości. Stawki kwotowe podatku od nieruchomości nie mogą przekroczyć maksymalnych 

stawek ustalonych dla poszczególnych przedmiotów opodatkowania. Górne granice stawek kwotowych określa 

minister właściwy do spraw finansów publicznych w drodze obwieszczenia. Stawki te ulegają corocznie zmianie 

na następny rok podatkowy w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych  

w okresie pierwszego półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie, w stosunku do analogicznego okresu roku 

poprzedniego. Na podstawie komunikatu Prezesa GUS z 15 lipca 2021 roku w sprawie wskaźnika cen towarów 

i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2021 r. wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2021 

r. w stosunku do I półrocza 2020 r. wyniósł 103,6 (wzrost cen o 3,6 %). 

 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz zapytała, jakie stawki były 

uchwalane w roku poprzednim. 

 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że roczne stawki podatku od nieruchomości w wysokości 

od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób zakwalifikowania 

w ewidencji gruntów i budynków w 2021 r. - 0,99 zł, w 2022 r. - 1,03 zł od 1m2 powierzchni; pod wodami 

powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jeziora zbiorników sztucznych  

w 2021 r. - 4,99 zł, w 2022 r. - 5,17 zł od 1 ha powierzchni; pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej 

statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego w 2021 r. - 0,52 zł ,  

w 2022 r. - 0,54 zł od 1 m2 ; powierzchni niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa  

w  ustawie z dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji i położonych na terenach, dla których miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo 

zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia  

w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy 

zgodnie z przepisami prawa budowlanego w 2021 r. - 3,28 zł a w 2022 r. - 3,40  zł od 1 m2 powierzchni.  

Od budynków lub ich części mieszkalnych w 2021 r. - 0,85 zł,  w 2022 r. 0,89 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych 

na prowadzenie działalności gospodarczej w 2021 r. - 16,84 zł, w 2022 r. - 25,74 zł od 1 m2 powierzchni 

użytkowej; zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej  w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem 

siewnym w 2021 r. - 11,62 zł, w 2022 r. -12,04 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; związanych z udzielaniem 

świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej,  zajętych przez podmioty udzielające 

tych świadczeń w 2021 r. - 5,06 zł, w 2022 r. - 5,25 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; pozostałych, w tym 

zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez  organizacje pożytku 

publicznego w 2021 r. - 8,37 zł, w 2022 r. -  8,68 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Janina Pietrewicz zapytała, czy jest to przelicznik prezesa GUS. 



Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że jest to komunikat prezesa GUS z dnia 15.07.2021 r.  

 

Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński powiedział, by w projektach uchwał podawać stawki z roku 

poprzedniego. 

Członek Komisji Pani Monika Wałejko zapytała, o ile wzrosną wpływy do budżetu przy wyższych stawkach.  

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że założenia zgodnie z przypisem od podatników  

w 2021 r. na obszarze miejskim z podatku od nieruchomości – 2.943.635,00 zł, przy zaproponowanej stawce 

3.194.619,00 zł. Na obszarach wiejskich w 2021 r. 976.543,00 zł a przy zaproponowanej stawce w wysokości 

1.244.326,00 zł. Trzeba wziąć również pod uwagę zaległości. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

6) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek w podatku od środków transportowych. 

 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że do obowiązujących stawek z 2016 r. jest proponowany 

20% wzrost do obowiązujących stawek. Proponowana wysokość stawek podatku od środków transportowych 

jest szczegółowo przedstawiona w przedłożonym  projekcie uchwały. 

 

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, o ile jest proponowany wzrost stawek. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że o 20%. 

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz powiedział, że był wstrzymany wzrost stawek aby zwiększyć 

zainteresowanie. Jak to wygląda po kilku latach, czy było większe zainteresowanie.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że stawki nie przyciągnęły nowych podatników. 

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy w stosunku do poprzedniego roku stawki będą zwiększone.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że proponowana jest wyższa o 20% ale wszystko zależy 

jak zdecydują radni.  

Członek Komisji Pan Marian Mioduszewski zapytał, ile lat nie były zwiększane stawki. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek odpowiedziała, że od 6 lat nie były zmieniane stawki. Tendencja jest stała. 

Zgodnie z obwieszczeniem prezesa GUS można podnieść stawki o 50%. Zgłosiła poprawkę w projekcie uchwały 

i zmianę przyimka „do” na „od” roku produkcji w §1 pkt 1 oraz w §1 pkt 7. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

7) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu współpracy Gminy Gołdap z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 

3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022. 

 

Kierownik Wydziału WKS Pani Justyna Charkiewicz powiedziała, że program współpracy na 2022 rok 

stanowi dokument określający w perspektywie rocznej: cele, zasady, przedmiot i formy współpracy, a także 

priorytetowe zadania publiczne realizowane w ramach współpracy Gminy Gołdap z organizacjami 



pozarządowymi. Zgodnie z zapisem art. 5 a ust. 1 w/w ustawy, organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego uchwala roczny program współpracy po konsultacjach z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, wymienionym w art. 3 ust. 3 ustawy. Konsultacje Programu współpracy na 2022 rok 

przeprowadzone zostały zgodnie z uchwałą nr II/6/10 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 6 grudnia 2010 r.  

w sprawie określenia sposobu konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów 

aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. Gmina Gołdap 

konsekwentnie od lat rozwija współpracę z sektorem pozarządowym. Rada Miejska w Gołdapi przyjmując 

niniejszy dokument, deklaruje wolę kontynuowania współpracy z organizacjami pozarządowymi na rzecz 

budowania społeczeństwa obywatelskiego.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy Gminy Gołdap z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

8)  

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmieniająca 

uchwałę w sprawie wprowadzenia zarządzenia poboru opłaty uzdrowiskowej w drodze inkasa oraz określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia inkaso. 

 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że proponuje się zwiększenie za pobór opłaty uzdrowiskowej 

przysługującej inkasentom wynagrodzenia w wysokości  z 10% na 15% od sumy zainkasowanej kwoty.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia zarządzenia poboru opłaty uzdrowiskowej w drodze inkasa oraz 

określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia inkaso. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za  

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 5 za 

 

Do pkt 5 

Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska powiedziała, że na poprzednich komisjach były 

przedstawione wydatki  i opłaty za funkcjonowanie cmentarzy komunalnych. Dochody za okres od stycznia  

do sierpnia za rok 2020 wyniosły 83.857.82 zł, natomiast dochód za rok 2021 wyniósł 105.981,00 zł. Wydatki  

w 2020 r. wyniosły 267 062.42 zł głownie związane z zakupem wyposażenia oraz usługi. Zwróciła się  

o zastanowienie się nad zwiększeniem niektórych opłat.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz zapytała, czy radnym zostaną przedstawione 

propozycje nowych stawem. 

Pracownik Wydziału WIK Pani Magda Zymkowska odpowiedziała, że zostanie przedstawiona propozycja 

stawek wraz ze wskazaniem stawek w okolicznych gminach.  

 

Do pkt 6 

Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński  powiedział, że otrzymał pismo na temat zagrożeń na obszarach 

wodnych, którego celem jest zainteresowanie bezpieczeństwem na tych terenach. Analiza musi być 

przeprowadzona ale na dzień dzisiejszy jej nie ma. Sprawa została poruszona oraz zostało wystosowane pismo 

do burmistrza, by taka analiza została przeprowadzona.  



 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że składa wniosek do przewodniczącego rady o przygotowanie 

projektu uchwały w sprawie zwrotu pieniędzy do budżetu gminy, które zostały wydane na szkolenie do rad 

nadzorczych przez Pana Burmistrza, z-ce Burmistrza, Panią Sekretarz i Panią Skarbnik. Zwrócił się do 

Burmistrza Gołdapi, by na najbliższą sesje  przygotował radnemu projekcje stanu wydatków dotyczący Zakładu 

Przyrodoleczniczego oraz  informacje. 

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że jak będą wyjaśnione sprawy to będą udzielone informacje. 

Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński  powiedział, że projekt uchwały musi posiadać podstawę prawną.  

Powiedział, że inicjatywę uchwałodawczą ma 5 radnych i jeżeli warunki zostaną spełnione projekt uchwały może 

być wprowadzony do porządku obrad.  

Informatyk gminy Pan Piotr Mietliński powiedział, że wykonane zostanie Wi-Fi w planowanych środkach 

oraz będą wykonane hot spoty na tężniach.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani Teresa Dzienis 

powiedziała, by wysyłane życzenia nie były tylko od przewodniczącego Rady ale również od radnych. 

Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pan Marian Chmielewski zapytał, czy przed 

sezonem zimowym są jeszcze  planowane prace na drogach oraz pierwsze wykaszanie poboczy w Kowalkach. 

Zaproponował, by powiadomienia o przetargach ogłaszać na portalach.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, gdzie będą punkty dostępowe. 

Informatyk gminy Pan Piotr Mietliński odpowiedział, że park przy pl. Zwycięstwa, Orlik, punkty wewnętrzne 

w urzędzie, oraz 2 punkty zewnętrzne na tężniach. Dostęp do Wi-Fi będzie bezpłatnyw strefie publicznej. 

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, czy będzie ograniczenie. 

Informatyk gminy Pan Piotr Mietliński odpowiedział, że raczej bez limitu. 

Kierownik Wydziału WKS Pani Justyna Charkiewicz poinformowała, że trwają konsultacje społeczne  

do 10.11.2021 r. w sprawie  

 

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 

       Protokołowała              Przewodnicząca Komisji 

 /-/   Katarzyna Krusznis                   /-/ Wioletta Anuszkiewicz 

 


